



許子兵先生

許子兵先生為前國務院國有資產監督管理委員會(國資委)幹部教育培訓中心主任。該中心是國務院國資委直屬單位，主要負責國資委幹部教育培訓工作，為企業管理人員和國資委機關、單位幹部提供教育培訓服務。中心的主要培訓對象為中央企業領導人員、中央企業所屬二級企業主要領導人員，以及地方國資委監管企業領導人員和高技能人才等。

許子兵先生於任內鼎力支持國資委幹部教育培訓中心與香港公開大學合辦培訓項目，雙方於二〇〇八年簽訂為期四年的合作協定，開設兩年制的「高級工商管理研修班」。此為碩士研究生程度的網上課程，亦是香港公開大學首個與內地機關合辦的網上課程，專為中央國有企業的高級管理人員提供商業管理的理論與實務知識，科目包括策略管理、經濟理論與實務、企業財務、人力資源管理、市場管理實務，以及資訊系統策略和管理等。

有關課程於二〇〇九年順利推出，首批學生接近一百五十人，大部分為國有企業管理人員，開學典禮於同年四月在北京舉行。此課程開辦至今，學員人數已近三百人。通過香港公開大學優秀的商業管理課程水平和豐富的教學經驗，加上國資委的龐大資源和網絡的協作，讓這個合作項目成功裝備學員掌握最新的商學知識和技能，為國內經濟之發展及國有企業之推進貢獻所學，發揮領導才能。

為表揚許子兵先生對教育及本校所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予許子兵先生。

Mr Xu Zibing

Mr Xu Zibing is the former Director of the Education and Training Centre (the Centre) for Officials and Entrepreneurs of the State-owned Assets Supervision and Administration Commission (SASAC) of the State Council. The Centre, which is a unit directly under SASAC, takes responsibility for the education and training of state-owned enterprise management personnel and the SASAC officials. Specifically, it specializes in providing training for leaders, senior executives and experts of the state-owned enterprises at central and regional levels.

During his tenure, Mr Xu actively supported the collaboration between the Education and Training Centre for Officials and Entrepreneurs and the OUHK. In 2008, a four-year agreement was signed to co-host a two-year online Master's degree in Business Administration programme for senior executives of state-owned enterprises. It was the University's first ever online training programme partnered with mainland China, with the aim of providing students with both conventional theories and practical skills in business. Courses on strategic management, economic principles and practices, corporate finance, human resources management, market management, and information system management and strategy were offered.

In 2009, the online MBA programme was launched with the first cohort of nearly 150 students who were mainly managerial staff in state-owned enterprises. The class commencement ceremony was held at the SASAC office in Beijing in April 2009. To date, close to 300 students have enrolled in the programme. With close partnership between the Lee Shau Kee School of Business and Administration which excels in providing professional training in business and administration and the SASAC which possesses enormous resources and extensive network, the programme has succeeded in equipping students with up-to-date knowledge and skills to contribute to the development of the mainland's economy and innovation of state-owned enterprises.

In recognition of Mr Xu's contributions to education and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.